



တၢ်ကရၢ ကရိ ပှၤ မၤတၢ် ဖိဒီး ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညိပိၣ်မုၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤတၢ်လံာ်အသးဒီးဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဘျးတၢ်ဖိၣ် လၢအလီၢ် အိၣ်လၢပပှၤတဝၢ အပူၤဒီးဆဲးဟူးဂဲၤဒီးဝဲလၢတၢ်ဆီတလဲတဆီဘၣ်တဆီအပူၤန့ၣ်လီၤ.ပတၢ်မၤတဖၣ်ညိန့ၣ်တၢ်တထံၣ် အီၤဘၣ်ဒီး တၢ် တပတြၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ညိ န့ၣ်တၢ်တပျဲပၣ် ယုၣ်ပှၤလၢတၢ်မၤတၢ် ဆၢတဲာ် လီၢ်လၢတဖၣ်အပူၤဘၣ်, တၢ်ဟံာ် ပှၤ စီၤစ့ၤ ယံၤဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤအစီၤနီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခိဖျိလၢပထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်သဘံၣ်ဘုၣ်အယိပကဲထီၣ်ဘၣ်ပှၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညိဖိတဖၣ်ဂဲၤပျုၢ်ဂဲၤဆူးလၢက အိၣ်မူဘၣ်ပှၤဒီးသူးသ့ၣ်လၢကပီၤလၢဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲဒဲကဝီၤအပူၤအံၤအါန့ၣ်ဒီးဒီးအနံၣ်(၃၀)ဘျဲၣ် န့ၣ်လီၤ. ပှၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲတၢ်အိၣ် မူအံၤတမ့ၢ်တၢ်လၢအညိညိဖိဘၣ်ဒီးခိဖျိလၢတၢ်မၤစ့ၤလီၢ်တၢ်ဆီၣ် ထွဲမၤစၢၤတဖၣ်လၢတနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်အဖိခိၣ် အယိပကဲ ထီၣ် တၢ်ကီၢ်ဒိၣ် ထီၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. ပှၤဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်တၢ်တပျဲဟးထီၣ် အီၤလၢဒဲကဝီၤချၢလၢကယုဖဲး ယုမၤလၢကန့ၢ် ကျိၣ် န့ၣ်စ့ လၢဟံၣ်ပှၤယိပူၤဒီးမၤအါထီၣ်ပနီၢ်ကစၢ်တၢ်ပၤလီၤပတၢ်အိၣ်မူဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ပဆဲးဂဲၤပျုၢ်ဂဲၤဆူးဒီးလၢပအိၣ်ဒီးတၢ် အိၣ်လၢ အလၢ အိၣ်လၢအီၤ,ဂဲၤစံးဂဲၤကတိၤလၢပကန့ၢ်ပၤလီၤဘၣ်ပသးန့ၣ်လီၤ.

ခိဖျိလၢပထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအံၤတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီး မုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢအပူၤဖျဲး တအိၣ်ဘၣ်လၢ အနံၣ်ယံာ်တၢ်မးလံ အ ယိ, ကညိဖိအါဒဲအါဂၤဘၣ်ဟံာ်တၢ်အဇၢသဝီ,ဟံၣ်ယိဒီးကဲထီၣ်ပှၤမၤတၢ်ဖိလၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤ, ဒီး ညိန့ၣ် ဘၣ်အိၣ်မူလၢတၢ် ဘၣ် ယိၣ် အ ပူၤ,မၤတၢ်မၤလၢတၢ်တဟံာ်ပနီၢ်အီၤဘၣ်ဒီးဘၣ်အိၣ်ယံၤဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အါဂၤမုၢ် ပိၣ် မုၢ် တဖၣ်လၢဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤကွၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိလၢအအိၣ်တၢ်လၢဒုသဝီန့ၣ်လီၤ. ကညိပိၣ်မုၢ်အါမးလၢကီၢ်သုလုၤအပူၤလၢ အိၣ် ဒီးတၢ်မုၢ်လၢဖးဒိၣ်လၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်လၢအအိၣ်ဂၢ်ဆိးကျၢၤန့ၣ်လီၤ.

တနံၤအံၤမိပကအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢဒီးတဘၣ်ပျဲဟ့ၣ်အယိကွၢ်လၢပတၢ်မုၢ်လၢအပူၤတဂ့ၤ.ပျဲပကဆဲးထီၣ်ဒါတၢ်ဆီၣ်တံာ်မၤနၢၤတဖၣ် အံၤတက့ၢ်. ပအဲၣ်ဒီးလၢကညိပိၣ်မုၢ်ဒီးပိၣ်ခွါလၢအအိၣ်လၢတၢ်အိၣ်သးခဲလၢာ်, လၢကကွၢ်လိပိၣ်မုၢ် လၢအသး နူတဖၣ် အတၢ်ဒိ ဂ့ၤ တဲာ်ဘၣ်ဒီးပိၣ်ထွဲအခိၣ်လီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.မိပကကွၢ်လိပဒိၣ်နီၢ်စံၣ်ဖိရၢစ့ၣ်လၢအမုၢ်ကရၢခိၣ်(၂),ကညိဒီး ကလုာ်စၢၤဖိၣ်ကရၢ,ပဒိၣ် နီၢ်မ့ၣ်ဖိလၢအမုၢ်စံၣ်ညိၣ်ကွၢ် ခိၣ် ကျၢၢ်, ကညိဒီးကလုာ်စၢၤဖိၣ်ကရၢအံၤတက့ၢ်. ပကကွၢ်လိစ့ၢ်ကီး သရၣ်မုၢ် လူဝံးစၣ် ဘဲစၢၤ,ဖဲ မုၤရံၤ အိၣ်ဒီးသရၣ်မုၢ်ခဲရံးလၢအလဲၤပူၤကွၢ်ပှၤတဖၣ်အံၤတက့ၢ်. ပထံၣ်ဘၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်မၤနၢၤတဖၣ်ဒီးပထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ဆီၣ်တံာ်မၤ နၢၤအဖိလၢာ်ဒၣ်လဲာ် တၢ်ဆီတလဲလၢအဂ့ၤတဖၣ်ကဲထီၣ်အသးသ့ဝဲမုၢ်လၢပိၣ်မုၢ်တဖၣ်ယုထံၣ်န့ၣ်တၢ်သဘျးဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤလၢအ နီၢ်ကစၢ်အဂီၢ်ဒီးပှၤဂုၤအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၤအံၤပဆၢထၢၣ်ဒီးဟံာ်ပျဲထီၣ်ပတၢ်သးတဖျၢၣ်ယိ ဆူပဒိပုၢ်ဝဲၤမုၢ်တဖၣ်ခဲလၢာ်လၢ အဂဲၤပျုၢ်ဂဲၤဆူး ထီၣ်ဒါတၢ်ဆီၣ်တံာ်မၤနၢၤတဖၣ် လၢကီၢ်သု လုၤအပူၤ, ပှၤလၢအမုၢ်ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ကီၢ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်ဒီးပဒိပုၢ်ဝဲမုၢ်တဖၣ် လၢအ အိၣ် လၢတၢ်သဘံၣ် ဘုၣ်ဟီၣ်ကဝီၤဖၣ်အပူၤသက့ၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘုၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.တနံၤအံၤပယုာ်ယိပစုလၢတၢ်ရူလိာ်မုၢ်လိာ်သးအပူၤဒီးပအါၣ်လီၤပသး လၢပ က အိၣ် ဒီး တၢ် သး နူ လၢတၢ်ဆီ တလဲ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဆဲးကျိးအဂီၢ်-

၁.နီၢ်ကညိဖိ-၀၈၁၀ ၂၉၅၅၀၃(ကညိ,ကိၤလၢဝါကျိၣ်)

၂.နီၢ်စ့စ့ဟဲ-၀၈၉၂၆၆၈၅၃(ကညိ,ပယိကျိၣ်)

အ့မုၢ်လ်-kwocentral@gmail.com